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Protokół nr LI/2023 z sesji Rady Gminy Warlubie odbytej w dniu 

25 maja 2023 r. 

LI Sesja Rady Gminy Warlubie rozpoczęła się dnia 25 maja 2023 r. w obecności 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 radnych, zgodnie 

z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r. poz. 40 i 572), stanowi 

quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1200 w sali OSP przy ul. Bąkowskiej 12 w Warlubiu. 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Gminy Pani Maria Jankowska. 

Protokolantem obrad był inspektor ds. obsługi Rady Gminy Sławomir Kania. 

Pani Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz radnych. Następnie 

poinformowała, że obrady Rady Gminy są rejestrowane za pomocą urządzeń 

nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osobowych osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Warlubie została 

umieszczona do zapoznania się z jej treścią na drzwiach Sali OSP w Warlubiu, na 

tablicy informacyjnej obok stanowiska ds. obsługi Rady Gminy w Urzędzie Gminy, na 

stronie internetowej BIP oraz na stronie internetowej Gminy. 

Następnie Pani Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad i poddała go pod 

głosowanie. W wyniku głosowania porządek obrad został przyjęty. Raport z głosowań 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja o działalności międzysesyjnej. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał i głosowanie nad nimi: 

1) w sprawie wprowadzenie zmian w budżecie gminy Warlubie na 2023 rok, 

2) zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Warlubie na lata 2023-2033, 

3) w sprawie rozpatrzenia petycji, 

4) w sprawie rozpatrzenia wniosku, 

5) w sprawie rozpatrzenia petycji, 

6) w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 

obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie gminy Warlubie, 

7) w sprawie powołania zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski i informacje. 

8. Zamknięcie obrad. 
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Ad 1 i Ad 2 

Jak wyżej. 

Ad 3 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że z treścią protokołu z poprzedniej sesji 

Rady Gminy nr L/2023 z dnia 27.04.2023 r. można się było zapoznać na stanowisku 

ds. obsługi Rady Gminy, a także w dniu obrad. Radni nie wnieśli żadnych uwag ani 

zmian do protokołu jw., wobec czego uważa się, że został przyjęty. 

Ad 4 

Pan Wójt Gminy przedstawił informację o działalności międzysesyjnej. 

Pan Wójt Gminy – pani przewodnicząca, szanowni państwo radni, sołtysi, goście, 

pracownicy. Wszyscy wyrażamy radość, że do naszego grona zawitał pan kierownik 

Mariusz Kosikowski, któremu życzymy przede wszystkim żelaznego zdrowia i oby 

pokonał te trudności, z którymi też się nieraz musimy borykać, ale on tutaj w sposób 

nadzwyczajny. Tak że, panie Mariuszu, trzymać się, nie dać się i walczymy 

i pracujemy dalej. To tak na wstępie. A teraz, jak zawsze, podzielę ten okres na 

cztery główne elementy; zacznę od wydarzeń najistotniejszych. Sporo ich było, ale to 

wyjątkowe to święto Konstytucji 3 maja. W tym miejscu chciałbym serdecznie 

podziękować tym spośród państwa, jak również naszym mieszkańcom, którzy 

obchodzili w sposób bardziej uroczysty to święto, a nie tylko przy grillowaniu – 

chociażby biorąc udział w uroczystej mszy św. Oraz naszemu chórowi, który 

uświetnił tę mszę św. Później była duża uroczystość; tutaj wielkie ukłony pod 

adresem naszej jednostki OSP w Lipinkach. Podziękowania kieruję też do 

pozostałych naszych jednostek – każda z nich uczestniczyła w tych obchodach 

w Lipinkach. Stulecie OSP to wyjątkowe wydarzenie. Tak że jeszcze raz bardzo 

serdecznie dziękuję. 

Nie ukrywam, że trochę z mojej inicjatywy (nie myślałem, że tak to się skończy) 

zrobiliśmy w Warlubiu pierwszy ogólnopolski turniej gryfa kociewskiego w brydżu 

sportowym. Ku mojemu miłemu zaskoczeniu wzięło w nim udział 46 par brydżowych, 

czyli 92 uczestników. Wygrała para z Gdańska. Wielkie słowa uznania dla pani 

dyrektor i zespołu pracowników Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Turystyki, że 

sala została przygotowana. Dziękuję również paniom z kuchni w szkole 

podstawowej. Wszystkim smakowało i powiedzieli, że w przyszłym roku ma być drugi 

turniej. Tak jak pamiętacie, dawno, dawno temu, rozpoczęliśmy w pierwszą rocznicę 

śmierci Biegi Pamięci Bronisława Malinowskiego. Może w Warlubiu przyjmie się 

turniej brydżowy. Ale to już moi następcy muszą kontynuować. Mam nadzieję, że 

w przyszłym roku zdążę to zrobić. 

Jeśli chodzi o najistotniejsze spotkania: przede wszystkim dwukrotnie spotkałem się 

z marszałkiem Sosnowskim – najpierw w Urzędzie Marszałkowskim, a później u nas, 

19 maja. Rozmawialiśmy o trzech kwestiach. Po pierwsze o tym, jak daleko 

zaawansowane są prace projektowe nad przebudową, modernizacją drogi 

wojewódzkiej 391 z Grupy do Warlubia. Na dzisiaj to jeszcze jest daleko w polu, bo 
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nawet nie wystąpili z wnioskiem o decyzję środowiskową. Te prace jeszcze potrwają, 

ale zmierzają do rozpoczęcia w przyszłości modernizacji drogi o strategicznym 

znaczeniu dla polskiego wojska, bo finansowany jest projekt z Ministerstwa Obrony 

Narodowej. 

Ale też powiedzieliśmy sobie o dalszym remoncie do granic województwa drogi 214. 

Bo kawałeczek zrobiono… już chyba 2 lata minęły. Gładko się jedzie w kierunku 

Krzewin, ale w pewnym momencie wjeżdża się znowu na nierówności. Marszałek 

zapewnia mnie, że w tym roku jeszcze nie, ale w przyszłym spróbuje to doprowadzić 

do planu wojewódzkiego. I też, co jest dla nas jeszcze bardziej istotne na ten 

moment: przy chodniku przy Biedronce zrobiono zatokę postojową. Dostałem 

zapewnienie na piśmie, że w tym roku zarząd dróg wojewódzkich wykona tę zatokę 

po przeciwnej stronie. Mam nadzieję, że tak będzie. 

Najbardziej intensywnie w tym okresie spotykaliśmy się i dyskutowaliśmy 

z dyrektorem Chęsiakiem z Enei w sprawie wymiany tego oświetlenia; 30 maja 

również przyjeżdża do nas; tak się umówiliśmy po naszej nocnej eskapadzie po 

terenie gminy. Tak że nie gniewajcie się, jeśli po nocach gdzieś tam świeciłem 

światłem od samochodów wspólnie z panem kierownikiem Śpicą. Naocznie 

sprawdzaliśmy po pierwsze jak lampy świecą, gdzie świecą, czy są potrzebne czy nie 

są potrzebne. I okazuje się, że skasowaliśmy 30 lamp. Uważam, że są kompletnie 

niepotrzebne, ale w to miejsce chcemy wprowadzić 60 nowych. Czyli 30 skasować, 

60 wprowadzić. Ale to jeszcze jest problem z finansowania. Będziemy o tym też 

rozmawiać we wtorek. Generalnie idziemy w tym kierunku, że jeśli jest słup 

energetyczny i widzimy, że oprawa jest tam potrzebna, to tak. Ale tak jak dyrektor 

Chęsiak mówi, często bywa tak, że trzeba pociągnąć kabel. Ważne z punktu 

widzenia technicznego jest to, że dużo zależy od odległości słupów od siebie. Bo 

kable, wiadomo, obwisają. I teraz jest pytanie, jakie mogą być odległości, żeby było 

minimum 6 metrów nad ziemią. Patrzę na pana sołtysa i pana radnego 

Lewandowskiego, bo ciągle myślimy, jak to zrobić, żeby oświetlić trochę drogę wokół 

parku. Na dzisiaj takiej możliwości nie ma wprost. Jedynie pytanie, czy ulokowanie 

oświetlenia tam, gdzie jeden słup jest oddalony od drogi o 26 metrów a drugi o 17 

metrów, coś da czy nie. I co sąsiedzi powiedzą, bo ta linia idzie przez ich 

nieruchomości. To są tego typu niuansiki. Zmierzamy generalnie do tego, żeby 

w niedługim czasie dokończyć te prace. 

Nastąpiło pewne przyhamowanie w Warlubiu, dlatego ze wykonawca z Enei odpadł. 

Nie mógł sobie na to pozwolić; zapewniał mnie nawet dzisiaj w rozmowie 

telefonicznej, że w przyszłym tygodniu wchodzą ponownie i będą kończyć. We 

wtorek ustalimy, co jeszcze zrobimy i czy to się będzie wiązało z dodatkowym 

kosztem. Jeśli tak, to będziemy z panią skarbnik szukać tych dodatkowych pieniędzy. 

Natomiast jak dotąd mieliśmy 3 skargi: 2 skargi, że wyłączono oświetlenie 

(sprawdziliśmy to z panem kierownikiem i uważamy, że nie ma potrzeby, żeby tam 

powróciło) i jedną, żeby skasować, bo świeciło. No to skasujemy, skoro świeciło. 
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Ponadto brałem udział w walnym zebraniu lokalnej organizacji turystycznej 

„Kociewie” w starostwie starogardzkim. To, co mnie, proszę państwa, zaskoczyło, to 

to, że cały czas mówimy o Kociewiu, które swoimi granicami obejmuje 3 powiaty: 

starogardzki, tczewski i fragment świeckiego. Ale miasto Świecie wyszło z tej 

organizacji. Było i wyszło. Dla mnie to jest zupełnie niezrozumiałe, dlaczego wyszło. 

Tak naprawdę z naszego powiatu w tej organizacji są tylko 2 gminy: Warlubie 

i Nowe. Później oczywiście, już po tym spotkaniu, pan dyrektor biura przyjechał do 

nas i wspólnie z panią dyrektor Kubczak-Kosicką rozmawialiśmy o kolejnym święcie 

Kociewia 4 sierpnia w Gdańsku, w którym prawdopodobnie znowu będziemy chcieli 

wziąć udział. 

Teraz trzeci rozdział: inwestycje, zakupy. O oświetleniu już mówiłem. Druga sprawa: 

boisko wielofunkcyjne w Wielkim Komorsku. Nie odebrałem w pierwszym podejściu, 

dlatego że zamiast trawy wyrosły chwasty. W związku z tym jutro jest drugie 

podejście. Na szczęście, z tego co wiem, teren został zrekultywowany, nowa trawa 

została posiana. Przy okazji chciałbym bardzo serdecznie podziękować panu 

kierownikowi Pastusiakowi, który mężnie i dzielnie ciągnął dwie fuchy: kierownika 

i jego zastępcy, kiedy nie było pana Mariusza. Szybciutko uznaliśmy, że trzeba 

doprowadzić chodniczek z pozostałych płyt ażurowych: od hali sportowej do boiska, 

żeby nie nanosić tam piasku itd. A ponadto, na co zwrócił uwagę inspektor nadzoru, 

a już zostało to w projekcie ujęte, mianowicie że w pewnym fragmencie z boku jest 

za duży uskok i ktoś może zwichnąć nogę. W związku z tym, na moją prośbę, szybko 

się uwinął nasz ZUK i podniósł tę płytę ażurową, tak że w tej chwili jest łagodny spad 

i nie ma problemu. Jeśli jutro będziemy na miejscu i będą klucze, odbierzemy to 

boisko, a 1 czerwca o godzinie 9 pani dyrektor zaprasza wszystkich (już pewnie 

wysłała zaproszenia) na uroczyste otwarcie tego boiska wielofunkcyjnego. 

Jeśli chodzi o przedszkole, to wreszcie zaczęła się pojawiać konstrukcja dachowa. 

Jest niewielkie opóźnienie, nieduże. Miałem już takie pytania od jednego 

z dziennikarzy: czy wykonawca wystąpił o przedłużenie terminu zakończenia 

umowy? Nie wystąpił. Czy wykonawca wystąpił o zwiększenie wartości tej inwestycji? 

Nie. I mam nadzieję, że tak będzie do końca. Chociaż uprzedzam, paru elementów 

w projekcie zabrakło, takich dodatkowych, które wykonane być muszą za zgodną 

opinią inspektora nadzoru, wykonawcy i moją. W związku z tym to jest do osobnego 

rozliczenia. Zobaczymy. Ale to nie są wielkie kwoty. Co najistotniejsze: na ostatniej 

radzie budowy był przedstawiciel potencjalnego podwykonawcy jeśli chodzi o pompy 

ciepła. Jednak pozostajemy przy gruntowych. Czyli tak jak projekt przewidywał, 

będziemy robić te pompy gruntowe, a nie napowietrzne. Z powodu hałasu tych 

napowietrznych, bo podobno przy 105 kWh (bo tyle tam potrzeba) to będą szafy, 

a dzieci w żłobku muszą spać w ciągu dnia. W związku z tym uznałem, że skoro są 

zaprojektowane głębinówki, idziemy w budowę tych pomp. Weryfikujemy 

wyposażenie, bo pani projektantka wyposażenia trochę zaszalała. Moim zdaniem za 

bogato. Można pewne rzeczy zrobić trochę taniej albo mniej, ale o szczegółach może 

powiedzieć pani sekretarz. 
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Jeśli chodzi o teren rekreacyjno-sportowy, czyli boisko, plac zabaw dla dzieci 

i siłownię zewnętrzną – pierwszy przetarg unieważniłem, dlatego że najtańsza oferta 

z nawierzchnią syntetyczną to było 685 tys. zł, ogromne pieniądze, a mamy 

dofinansowanie 170 tys. Zamieniliśmy trawę na boisku na zwykłą. Jedna z ofert 

mieściła się w naszych pieniążkach, natomiast dała mniejszy okres gwarancji. I przy 

tej punktacji, gdzie 60% cena, a 40% – inne parametry (np. gwarancja), druga firma 

przekroczyła nasze możliwości, ale gwarancję dała wyższą. Z tego powodu też 

musiałem unieważnić i został ogłoszony kolejny przetarg, do 2 czerwca. Zobaczymy, 

co będzie. Ale wszystko jest już w pobliżu pieniędzy, które na to mamy. W związku 

z tym, w najgorszym wypadku, z wolnej ręki siadamy z potencjalnym jednym czy 

drugim wykonawcą. Ale wszystko na to wskazuje, że ruszymy tę robotę jeśli chodzi 

o Rulewo. 

Rewitalizacja centrum Wielkiego Komorska jest kolejnym zadaniem, które 

powinniśmy zrealizować, dlatego że dostaliśmy 3,5 tys. zł dofinansowania od 

marszałka. Budynek jest rozebrany. Mamy trochę problemów z projektantem, ale 

mam nadzieję, że uda się jakoś dogadać. Chcemy pod koniec przyszłego tygodnia 

ogłosić przetarg. Czyli parking, plac zabaw i minipark. Jeżeli wszystko dobrze 

pójdzie, to chciałbym zaproponować taki termin, aby zacząć parking okresie wakacji. 

Bo są na nim głównie miejsca dla nauczycieli. Czyli parking i plac zabaw do końca 

wakacji, do 31 sierpnia. Natomiast jeśli chodzi o minipark, to możemy trochę 

przedłużyć. 

Cały czas podtrzymuję wolę i chęć rewitalizacji czy modernizacji terenu rekreacyjno-

sportowego w Bzowie; mamy na to już dzięki państwa decyzji zagwarantowane 

środki. Pytanie, czy to wystarczy. Najpierw Rulewo, później Wielki Komorsk i Bzowo. 

Również został wyłoniony projektant i została z nim podpisana umowa na 

przebudowę i modernizację budynku, jaki uzyskaliśmy przy ul. Dworcowej 11 (obok 

parkingu, który mamy robić) z przeznaczeniem na mieszkania komunalne czy 

socjalne. Widziałbym dwa mieszkania komunalne dwupokojowe i trzy mieszkania 

socjalne jednopokojowe. Wszystkie z łazienką i kuchnią. Zobaczymy. Projektant ma 

się tym zająć i będziemy dyskutować, co dalej. 

Nasz ZUK zrobił już wjazd do przyszłego parkingu. Jesteśmy zdeterminowani, żeby 

najpóźniej do końca sierpnia ten parking został skończony. W okresie wakacyjnym 

ludzie wyjeżdżają, może nie ma takiego nasilenia ruchu. Chociaż dzisiaj miałem 

fatalny dzień, bo co chwilę jak spojrzałem przez okno, stał na miejscu dla 

niepełnosprawnych samochód. Bez karteczki, że jest uprawniony. Trzy razy. 

Wykładam wtedy karteczkę „Proszę zgłosić się do wójta” i właściciel, na ogół 

skruszony, przychodzi. Chociaż, tak jak powiedziałem, sprawa była skierowana do 

policji w Świeciu i nastąpiło pouczenie. A grozi to mandatem. 

Teraz chcę podziękować za to, że w miarę szybko udało się poprawić jakość wody 

w Krzewinach. Dokonaliśmy tam dodatkowego odwiertu. Reszta prac związanych 

z wymianami należy do ZUK-u. Natomiast mamy tam problem jednego budynku 
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gospodarczego. To jest własność gminy, ale uważam, że musi być rozebrana, bo 

grozi katastrofą budowlaną. Natomiast absolutnie nie jestem za tym, żeby zacząć 

remontować ten budynek gospodarczy, bo to są koszty do kilkuset tysięcy złotych. 

Kompletnie bez sensu. Tam mieszkańcy mają zgromadzoną część swojego mienia. 

Chcę z nimi rozmawiać. Tutaj najprawdopodobniej zostanie podjęta taka decyzja jak 

w sprawie rozbiórki stodoły w Buśni. 

Na BIP-ie ukazało się zarządzenie o przeznaczeniu do sprzedaży busa, mercedesa, 

który do tej pory funkcjonował w Lipinkach. Zobaczymy, czy znajdą się chętni na tego 

busa. 

Niestety znowu jest koszt, kilkadziesiąt tysięcy złotych. 21 naszych gminnych 

obiektów budowlanych nie ma założonych książeczek i w związku z tym trzeba było 

wziąć fachowca, który by ocenił stan. Pani sekretarz się tym zajmuje. Trzeba założyć 

21 książeczek. Jest taki wymóg. 

Króciutko o innych sprawach: bardzo ładnie wyglądał ponadgminny konkurs piosenki 

ekologicznej w Szkole Podstawowej w Wielkim Komorsku. Byliśmy, oglądaliśmy, 

słuchaliśmy. Ponadto pomagaliśmy również przy organizacji półmaratonu Grudziądz-

Rulewo, również tradycyjnego. Odbył się kolejny turniej piłkarski w Kruszach. Przy 

okazji tego święta majowego w Wielkim Komorsku (szkoda, że przy tak niskiej 

frekwencji) wysłuchaliśmy koncertu Tomasza Grdenia. Muzyka wielkanocna, 

przyjemna, trochę żartobliwie. 

Proszę państwa, kończymy postępowanie konkursowe na dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Warlubiu. Pan dyrektor Ptach już nie kandyduje, powiedział „stop”. 

Jutro jest posiedzenie komisji konkursowej. No i nasi ósmoklasiści dzisiaj piszą 

ostatnie egzaminy. Bardzo serdecznie chcę podziękować tym pracownikom urzędu, 

ZUK-u i GOPS-u, którzy bardzo mocno zaangażowali się w pomoc dla pogorzelców. 

W krótkim czasie były u nas dwa pożary. Jedno szczęście, że bez ofiar. No i co tu 

dużo mówić, kominy. 

Ponadto nasz ZUK w tej chwili jest w trakcie kwalifikowania naszych mieszkańców do 

tzw. pomocy żywnościowej. Bardzo serdecznie dziękuję za uwagę. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę bardzo, pan radny Chodkowski. 

Dariusz Chodkowski – Panie Wójcie, nie byłem na poprzedniej sesji ani komisjach. 

Z tego co pamiętam, bus był przeznaczony dla GOKSiT-u, a jest decyzja 

o sprzedaży. 

Pan Wójt Gminy – Tak, ale przekonano mnie wyliczeniami, że to się nie opłaca i że 

lepiej sprzedać. Zobaczymy. Utrzymujemy cenę wywoławczą 20 tys. zł. Poprzedni 

bus, który funkcjonował w Warlubiu, a który uległ poważnym uszkodzeniem, udało 

się zbyć za zaledwie 5 tys. Tak by stał i rdzewiał. 

Ad 5 
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Rada Gminy rozpatrzyła i głosowała, kolejno według porządku obrad, nad projektami 

poszczególnych uchwał. 

1) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. W czasie 

przestawiania projektu jw. na salę narad weszła Radna Pani Joanna Bock. Następnie 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo przeanalizowany na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LI/398/2023 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

gminy Warlubie na 2023 rok została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 3 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

2) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033. 

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo przeanalizowany na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego Pani 

Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LI/399/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Warlubie na lata 2023-2033 została przyjęta. Stanowi 

ona załącznik nr 4 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

3) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.  

Pani Przewodnicząca Rady i Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawiły projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady 

poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo przeanalizowany 

na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji 

nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 
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i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Następnie Pani Przewodnicząca Rady Przeczytała treść omawianego 

projektu uchwały i poddała go pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr 

LI/400/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 

5 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

4) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

Pani Przewodnicząca Rady i Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawiły projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady 

poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo przeanalizowany 

na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję w na ten temat. Dyskusji 

nie było. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji 

o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani 

Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Następnie Pani Przewodnicząca Rady Przeczytała treść omawianego 

projektu uchwały i poddała go pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr 

LI/401/2023 w sprawie rozpatrzenia wniosku została przyjęta. Stanowi ona załącznik 

nr 6 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

5) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Pani Przewodnicząca Rady i Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

przedstawiły projekt procedowanej uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady 

poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został szczegółowo przeanalizowany 

na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła dyskusję w tym temacie. Dyskusji 

nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących 

Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski 

i Przewodniczący Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak 

poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, 

jednogłośnie. Następnie Pani Przewodnicząca Rady Przeczytała treść omawianego 

projektu uchwały i poddała go pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała Nr 

LI/402/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 

7 do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

6) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu 

administracji rządowej, dotyczących obowiązku utrzymania grobów 

i cmentarzy wojennych na terenie gminy Warlubie. 

Kierownik ROA Pani Kamila Marendowska przedstawiła projekt procedowanej 

uchwały. Następnie Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej 

uchwały został szczegółowo przeanalizowany na posiedzeniach Komisji Rady 

Gminy, i otworzyła dyskusję na ten temat. Dyskusji nie było. Po czym Pani 

Przewodnicząca Rady poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii 
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w tym zakresie. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, 

Przewodniczący Komisji Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący 

Komisji Działalności Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje 

zaopiniowały projekt rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Wobec czego 

Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku 

głosowania uchwała Nr LI/403/2023 w sprawie przyjęcia zadań z zakresu 

administracji rządowej, dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych na terenie gminy Warlubie została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 8 do 

protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

7) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników. 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt procedowanej uchwały. Następnie 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt omawianej uchwały został 

szczegółowo przeanalizowany na posiedzeniach Komisji Rady Gminy, i otworzyła 

dyskusję w tym temacie. Dyskusji nie podjęto. Po czym Pani Przewodnicząca Rady 

poprosiła przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii w tym zakresie. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Mazur, Przewodniczący Komisji 

Socjalno-Bytowej Pan Witold Żuchowski i Przewodniczący Komisji Działalności 

Gospodarczej Pan Tomasz Michalak poinformowali, że Komisje zaopiniowały projekt 

rozpatrywanej uchwały pozytywnie, jednogłośnie. Następnie Pani Przewodnicząca 

Rady Przeczytała treść omawianego projektu uchwały i poddała go pod głosowanie. 

W wyniku głosowania uchwała Nr LI/404/2023 w sprawie powołania zespołu ds. 

zaopiniowania kandydatów na ławników. została przyjęta. Stanowi ona załącznik nr 9 

do protokołu. Raport z głosowań stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Opinie Komisji stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad 6 

Kierownik GOPS Pani Justyna Kamińska przedstawiła ocenę zasobów pomocy 

społecznej. 

Pan Wójt Gminy podziękował za obszerny materiał, który został przygotowany przez 

Panią Kierownik GOPS i zaapelował do mieszkańców o zgłaszanie wszystkich 

zdarzeń, związanych z  przemocą w rodzinie,  z maltretowaniem dzieci. Dodał, że 

należy walczyć ze znieczulicą i reagować, bo inaczej będzie dochodzić  do dalszych 

tragedii. Zauważył też, że liczba niebieskich kart na terenie Gminy Warlubie wzrosła.        

Pani Przewodnicząca Rady wyraziła słowa uznania i podziękowanie dla Pani 

Kierownik GOPS i jej wszystkich pracowników ich pracę w ramach pomocy 

społecznej. 

Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad 7  

Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Paweł Nowicki przedstawił informację 

o stanie porządku publicznego na terenie Gminy Warlubie w 2022 r. 
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Radna Pani Maria Mazur zapytała skąd taka duża liczba ujawnionych osób 

poszukiwanych na terenie Gminy Warlubie w 2022 r. (37 osoby).     

Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Paweł Nowicki wyjaśnił, że osoby 

poszukiwane, to takie które dopuściły się przestępstwa karnego bądź objętego 

wykroczeniem i na te osoby są nałożone kary pozbawienia wolności i powinny się 

one zgłosić do zakładu karnego i dlatego też są poszukiwane. Nie ma to nic 

wspólnego z osobami zaginionymi.     

Pan Wójt Gminy poruszył sprawę składowania zużytych opon na nieruchomości przy 

drodze krajowej nr 94 w miejscowości Bzowo i występuje tam problem ze 

zlokalizowaniem właściciela tej posesji.   

Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Paweł Nowicki potwierdził, że jest 

z tym problem, bo właściciel nieruchomości przebywa aktualnie za granicą i nie 

można go dokładnie zlokalizować. Niestety zgodnie z przepisami obowiązek 

utrzymania porządku ciąży na właścicielu posesji.     

Pani Przewodnicząca Rady poprosiła o wyjaśnienie kategorii przestępstw, która 

została określona w przedstawionej informacji jako przestępstwa inne w liczbie 143 

w roku 2022.   

Komendant Komisariatu Policji w Nowem Pan Paweł Nowicki odpowiedział, że są to 

przestępstwa związane z kodeksem karnym, ale też są to przestępstwa 

okołokodeksowe np. przestępstwa związane z oszustwami internetowymi. 

Informacja o stanie porządku publicznego na terenie Gminy Warlubie w 2022 r. 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Komendant Gminnych Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Warlubie 

Pan Jakub Suchodolski przedstawił informację na temat bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zagrożeń pożarowych na terenie gminy Warlubie za 2022 r. 

Wyjaśnił również dlaczego stary wóz strażacki z Lipinek został przyjęty na stan OSP 

Warlubie i będzie nadal użytkowany.  

Pan Wójt Gminy zauważył, że do zakupu wozu strażackiego w Lipinkach Gmina 

Warlubie dołożyła z własnego budżetu 530 000,00 zł.  

Radny Pan Witold Żuchowski wyraził uznanie i podziw dla pracy strażaków 

z jednostek OSP na terenie Gminy Warlubie. 

Pani Przewodnicząca Rady również przekazała słowa uznania dla strażaków. 

Zauważyła również, że strażacy sami pozyskują środki finansowe na swoją 

działalność ze środków zewnętrznych. 

Informacja na temat bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zagrożeń pożarowych na 

terenie gminy Warlubie za 2022 r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Ad 8 

Kierownik SAPO Pan Tomasz Wiśniewski zaprezentował analizę kosztów 

funkcjonowania placówek oświatowych w gminie oraz stanu zatrudnienia. 

Pan Wójt Gminy zwrócił uwagę na trudności, które występują w gminach 

z utrzymaniem oświaty, gdyż subwencja oświatowa nie wystarcza na pokrycie 
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potrzeb oświatowych i tylko na wynagrodzenia dla nauczycieli w 2022 r. Gmina 

Warlubie musiała dołożyć  2 000 000,00 zł z własnego budżetu.   

Radny Pan Tomasz Michalak omówił bardzo trudną sytuację finansową w oświacie.  

Przewodnicząca Rady zauważyła, że wydatki na oświatę na pewno będą rosły, 

chociażby ze względu na wzrost cen energii elektrycznej i jeżeli rząd nie podejmie 

jakiś działań w tej sprawie, to sytuacja finansowania oświaty w gminach będzie się 

pogarszać.  

Następnie głos w tej sprawie zabierali: Dyrektor Szkoły Podstawowej w Wielkim 

Komorsku Pani Emilia Kaliszewska, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Warlubiu Pan 

Piotr Ptach i Dyrektor Szkoły Podstawowej w Lipinkach Pan Daniel Kalinowski. 

Pan Wójt Gminy poruszył sprawę pogarszającej się sytuacji demograficznej na 

terenie Gminy Warlubie. 

Radna Pani Wanda Wolan zwróciła uwagę, że brak odpowiednich środków 

finansowych na oświatę powoduje, że szkoły zaczęły oszczędzać na pomocach 

naukowych.  

Analiza kosztów funkcjonowania placówek oświatowych w gminie oraz stanu 

zatrudnienia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad 9 

Pani Sekretarz Gminy omówiła ocenę dotycząca przeglądu technicznego oraz 

przygotowania placów zabaw, boisk sportowych do sezonu letniego. 

Radna Pani Maria Mazur zwróciła uwagę, że taki przegląd powinien być wykonany 

wcześniej tzn. na przełomie marca i kwietnia, a nie na przełomie czerwca i lipca.   

Pani Sekretarz Gminy odpowiedziała, że taka sytuacja wynika z problemów 

finansowych i organizacyjnych. Zapewniła, że w przyszłości takie przeglądy 

techniczne będą wykonywane wcześniej.   

Pan Wójt Gminy zauważył, że tego typu przeglądy mogą wykonywać tylko 

uprawnione podmioty, posiadające odpowiednie certyfikaty.    

Radna Pani Maria Mazur zgłosiła zły stan placu zabaw na Os. Jan Pawła II. 

Specjalista ds. spraw komunalnych Pan Stanisław Pastusiak zapewnił, że usterki 

zostaną naprawione.  

Ocena dotycząca przeglądu technicznego oraz przygotowania placów zabaw, boisk 

sportowych do sezonu letniego stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Ad 10 

Nie było. 

Ad 11 

Radny Pan Tomasz Michalak zgłosił bardzo zły stan drogi na ul. Szkolnej 

w Warlubiu. Zauważył również, że po tej ulicy bardzo często poruszają się ciężkie 

samochody ciężarowe i należałoby to ograniczyć       

Pan Wójt Gminy zapowiedział zorganizowanie spotkania w Urzędzie Gminy w tej 

sprawie z udziałem wszystkich zainteresowanych stron. 

Radna Pani Wanda Wolan poruszyła sprawę wysepki na ul. Szkolnej, która zajmuje 

dużo miejsca i przez to samochody ciężarowe często wjeżdżają na chodnik. 
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Pan Wójt Gminy odpowiedział, że ta sprawa również zostanie omówiona na 

zapowiedzianym spotkaniu.    

 

Ad 12 

Po wyczerpaniu porządku obrad Pani Przewodnicząca Rady zamknęła obrady LI 

sesji Rady Gminy Warlubie o godz. 1443. 

Protokołował 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

/-/ Sławomir Kania 

Przewodniczyła 

Przewodnicząca Rady Gminy  

/-/ Maria Jankowska 

 


